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Justerare Emilia Bjuggren (S), Erik Jonsson (M) 
 
 

Paragraf §§1-6, §§8-11, §13 
 

Sekreterare Carl Lidén Högselius 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och Erik Jonsson (M) utses att 
justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 5 juni 2024. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 14 maj 2024 
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 14 
maj 2024 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för 
funktionshinderfrågor den 15 maj 2024 
Protokoll från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 15 maj 2024 anmäls och 
läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2024/228 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/228-7 Anmälan av beslut från 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
maj 2024 

 UTBF 2024/228-7.3 KF § 13 Årsredovisning 2023 med 
uppföljning av budget för Stockholms stad 

 UTBF 2024/228-7.4 KF § 16 Stockholms stads 
säkerhetsprogram 

 UTBF 2024/228-7.1 KF § 15 Ändring av reglementen för 
vissa facknämnder och stadsdelsnämnder 

 UTBF 2024/228-7.2 KF § 17 Inrättande av 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters rättigheter 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2024/209 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut och 
inkomna handlingar: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom utbildnings-
förvaltningen till och med den 13 maj 2024 (bilaga a). 

2. Anmälan av anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 
(bilaga b). 

3. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands enligt ärendegrupp 407a och 
anmälan av beslut om uppskjuten skolplikt enligt 
ärendegrupp 405 (bilaga c). 

4. Ordförandebeslut - Avstängning av gymnasieelev. Dnr. 
UTBF 2024/2442 (bilaga d). 

5. Ordförandebeslut - Avstängning av gymnasieelev. Dnr. 
UTBF 2024/2443 (bilaga e). 

6. Revisionsberättelse för utbildningsnämnden år 2023 (bilaga 
f). 

7. Stadsrevisionens årsredogörelse år 2023 (bilaga g). 
8. Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandling till och med den 13 maj 2024 (diarienummer 
4.3.2–2060/2023). Ärendet är ett samlingsärende i 
ärendehanteringssystemet Diabas som samlar de 
anmälningar och utredningar som gjorts av skolorna och där 
anmälan inte avser situationer mellan personal-elev, 
upprepade kränkningar eller kränkningar av sexuell 
karaktär. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/209-22 Sammanställning - Anmälan av 
delegationsbeslut och inkomna handlingar maj 2024 

 UTBF 2024/209-21.1 Bilaga a Delegationsbeslut till och 
med den 13 maj 2024 

 UTBF 2024/209-21.2 Bilaga b Anställningsbeslut maj 2024 
 UTBF 2024/209-21.3 Bilaga c Varaktig vistelse utomlands 

och uppskjuten skolplikt 
 UTBF 2024/209-21.4 Bilaga f Revisionsberättelse för 

utbildningsnämnden år 2023 
 UTBF 2024/209-21.5 Bilaga g Stadsrevisionens 

årsredogorelse 2023 
 UTBF 2024/209-23 Bilaga d Ordförandebeslut - 

Avstängning av gymnasieelev 
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 UTBF 2024/209-24 Bilaga e Ordförandebeslut - 
Avstängning av gymnasieelev 
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§ 5 
Klimatsmarta skolmåltider  
Förslag till handlingsplan 
UTBF 2024/1853 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag till handlingsplan för klimatsmarta skolmåltider. 
2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

ta fram anvisningar och stödmaterial för att genomföra den 
verksamhetsmodell som föreslås i ärendet avseende 
klimatsmarta skolmåltider. 

  
Reservationer 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad ska vara ledande i omställningen till ett mer 
hållbart och klimatsmart samhälle. Kommunfullmäktige har därför 
beslutat om ambitiösa klimatmål för nämnder och bolag. Målen 
återfinns i Stockholms stads Miljöprogram 2030 och i 
kommunfullmäktiges budget för 2024 med inriktning på 2025–
2026, där utbildningsnämnden bland annat fått i uppdrag att 
utveckla och sprida sitt arbete med hållbar och klimatsmart mat till 
stadens skolor. 
  
Ett av de prioriterade målen i stadens miljöprogram är att kraftigt 
minska de konsumtionsbaserade utsläppen. För att nå detta mål 
behöver klimatpåverkan från de livsmedel som staden köper in, 
tillagar och serverar i de kommunala verksamheterna minska. 
Utsläppen från livsmedel utgör idag cirka 15 procent av stadens 
totala klimatpåverkan. 
  
Utbildningsförvaltningen har en längre tid arbetat för att minska 
skolmåltidernas klimatpåverkan. Fokus har legat på 
kompetensutveckling och stöd i planering av måltider. Totalt sett 
har skolmåltidernas klimatpåverkan minskat över tid, men inte i den 
utsträckning som krävs för att nå de klimatmål som beslutats av 
kommunfullmäktige. En avgörande anledning till detta är att 
skillnaden mellan skolorna vad gäller måluppfyllelsen är för stor. 
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För att ytterligare stärka och tydligare följa upp grund- och 
gymnasieskolornas arbete för minskad klimatpåverkan från mat 
föreslår förvaltningen att nämnden beslutar om en handlingsplan för 
klimatsmarta skolmåltider. Handlingsplanen utgörs av detta 
tjänsteutlåtande. Centrala byggstenar i handlingsplanen är ett 
utvecklat kompetensutvecklingsprogram, upphandling av ett 
modernt kostdatasystem och uppföljning av verksamheten. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag till handlingsplan för klimatsmarta 
skolmåltider och uppdrar åt förvaltningen att ta fram anvisningar 
och stödmaterial för att genomföra den verksamhetsmodell som 
föreslås i ärendet avseende klimatsmarta skolmåltider. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 maj 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 15 maj 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Miljön och klimatet är en av vår tids ödesfrågor. Miljöarbetet 
måste drivas både i EU och i Sverige, såväl som lokalt här i 
Stockholm. Centerpartiet ser positivt på förslaget om en 
handlingsplan för klimatsmarta skolmåltider men anser 
samtidigt att viktiga delar saknas i underlaget som ska utgöra 
grund för det nya programmet. 
  
I förslaget till Stockholms stads miljöprogram 2030 som nu 
går på remiss använder man fina ord om att mer närodlat är 
bra för både klimatet och livsmedelssäkerheten. Men när det 
väl kommer till kritan, vilket tydligt framgår i ärendet om 
klimatsmarta skolmåltider, så finns inget konkret när det 
handlar om närproducerat. Faktum är att orden närodlat eller 
närproducerat inte ens nämns. Det är djupt beklagligt. 
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Centerpartiet kämpar för hållbar mat som är sund och säker. 
Vi vill att det serveras en ökad andel närproducerad och 
ekologisk mat som är fri från skadliga kemikalier och 
tillsatser på våra skolor. Vid upphandling av mat ska krävas 
att svenska standard för djurskydd har följts, t.ex. vad gäller 
djurs rätt att vistas utomhus, att det inte använts onödig 
antibiotika och att kycklingarna har fått behålla sina näbbar. 
Att byta ut importerad mat med högre påverkan på klimat och 
miljö mot närproducerad mat med hög djur-, miljö-, och 
klimathänsyn är ett viktigt sätt för Stockholms att ta ansvar. 
Centerpartiet anser att Stockholm borde ha tydliga och 
mätbara stadsövergripande mål om hundra procent svenskt 
vid matupphandling, där så är möjligt. För de produkter där 
det inte är möjligt med svenskt borde 100 procent ekologiskt 
vara målet. 
  
Centerpartiet vill också att Stockholms stad börjar servera 
mer viltkött i skolorna. Vi saknar initiativ från vänsterstyret 
för att öka andelen viltkött i stadens verksamheter. Ur ett 
klimat- och hälsoperspektiv innebär viltkött kortare 
transporter samt att köttet är fritt från antibiotika, färgämnen, 
nitrit och andra tillsatser. 
  

Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram 

en reviderad handlingsplan utifrån målen i 
Sverigedemokraternas skuggbudget. 

3. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna anser att det är av största vikt att staden 
säkerställer att alla elever erhåller en varierad och näringsrik 
kost med kött, fågel eller fisk som alternativ. 
  
Maten som serveras i stadens verksamheter ska i större 
utsträckning vara lokalproducerad, säsongsanpassad och 
variationsrik med utbud av såväl animaliska som vegetariska 
livsmedel. Vi anser att målet om att 70 procent av maten som 
serveras i stadens verksamheter ska vara ekologisk, ska 
slopas. I stället ska en gradvis utfasning av ekologisk mat till 
förmån för livsmedel av högre kvalitet som är odlade med 
konventionella metoder göras. Där så är berättigat ska 
livscykeleffekter av utsläpp och miljöpåverkan tas i beaktning 
vid upphandling. Stränga krav på djurskydd i enlighet med 
nationella nivåer ska förekomma. Detta innebär bland annat 
ett förbud mot ritualslaktat halal- och koscherkött där djuret 
varit obedövat. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett förslag från Claes 
Nyberg (C) och ett förslag från Linnéa Vinge (SD). Förslagen ställs 
mot varandra och ordföranden finner att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1853-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Handlingsplan för klimatsmarta skolmåltider 
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§ 6 
Revidering av riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 
äldreomsorgen och omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/396 
UTBF 2024/2046 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat föreslagen revidering av 
”Riktlinjer för ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom 
individ- och familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om 
personer med funktionsnedsättning” till utbildningsnämnden för 
yttrande. Revideringen innebär främst att riktlinjerna förtydligats 
och gjorts mer användarvänliga genom nya skrivningar och ändrad 
disposition. Riktlinjerna har också uppdaterats för att stämma med 
gällande lagstiftning och beslut från kommunfullmäktige. 
  
Utbildningsförvaltningen anser att det är föredömligt att staden 
genom revideringen fortsätter och utvecklar samverkan för att 
underlätta fördelningen av ansvar för individärenden mellan 
stadsdelsnämnderna. Riktlinjerna visar tydligt stadens utgångspunkt 
om ett sammanhållet ansvar. Vid tillämpning av riktlinjerna ska 
alltid den enskilda individens behov sättas i främsta rummet. 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen i de reviderade 
riktlinjerna. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 maj 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 15 maj 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2046-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Revidering av riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna 

 UTBF 2024/2046-1.2 Bilaga - Förslag Riktlinjer 
Ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom individ- och 
familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om personer 
med funktionsnedsättning 
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§ 8 
Tillgång till Skolplattformen för personer utan 
personnummer  
Svar på skrivelsen från Moderaterna (M), Liberalerna (L) och 
Centerpartiet (C) 
UTBF 2024/1230 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna (M), Liberalerna (L) och Centerpartiet (C) har lämnat 
in en skrivelse till utbildningsnämnden där de undrar hur 
utbildningsförvaltningen säkerställer tillgång till Skolplattformen 
för personer utan personnummer. 
  
För att logga in i Skolplattformen används stadens gemensamma e-
tjänsteplattform. Det går att logga in antingen via ett svenskt 
personnummer men även genom ett samordningsnummer. I de fall 
vårdnadshavare av olika skäl inte kan logga in på Skolplattformen 
överhuvudtaget så är det viktigt att de meddelar detta till skolan. 
Varje skola har andra informationskanaler till dessa 
vårdnadshavare. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 
samordning i samarbete med grundskoleavdelningen och 
avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 maj 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 15 maj 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1230-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Tillgång till Skolplattformen för personer utan 
personnummer 

 UTBF 2024/1230-1 Skrivelse från (M), (L) och (C) - Hur 
säkerställer vi tillgång till Skolplattformen för personer utan 
personnummer? 
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§ 9 
Det syns inte  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/1227 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har tagit emot en skrivelse från Jan Jönsson 
(L) angående lärverktyget ”Det syns inte”. Ledamoten hänvisar i 
skrivelsen till studiebesök på skolor som använder verktyget och 
som uppskattar det och gärna vill fortsätta använda det. Kostnaden 
för verktyget har täckts av statsbidrag och därför varit kostnadsfritt 
för skolorna. I skrivelsen frågar ledamoten om 
utbildningsförvaltningen även framöver kommer att möjliggöra för 
skolor att fortsatt kunna använda lärverktyget ”Det syns inte” 
kostnadsfritt. 
  
Förvaltningen har tagit beslut om att både grundskolan och 
gymnasieskolan även nästa år kommer att kunna ta del av materialet 
kostnadsfritt. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan med 
grundskoleavdelningen och avdelningen för lärande och elevhälsa. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 maj 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 15 maj 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi tackar för svaret på vår skrivelse och gläder oss åt att det 
blir ytterligare ett läsår för skolorna med det uppskattade 
verktyget ”Det syns inte”. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1227-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Det 
syns inte 

 UTBF 2024/1227-1 Skrivelse från Jan Jönsson (L) angående 
"Det syns inte" 
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§ 10 
Ukrainska barn  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/1228 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har lämnat in en skrivelse till utbildningsnämnden 
angående ukrainska barn. I skrivelsen för Jan Jönsson fram att 
stadens skolor inte gör orosanmälningar till socialtjänsten, trots 
skolfrånvaro och kännedom om psykisk ohälsa, med hänvisning till 
att de ukrainska barnen inte har skolplikt. Mot denna bakgrund vill 
Jan Jönsson att utbildningsförvaltningen besvarar ett par frågor om 
vilka åtgärder förvaltningen vidtar kring ukrainska elever. 
  
Utbildningsförvaltningen är av uppfattningen att personal inom 
stadens skolor har kunskap om när en orosanmälan till 
socialtjänsten ska göras, och att detta även innefattar ukrainska 
elever som inte har skolplikt. Mot bakgrund av den information som 
framkommit i Jan Jönssons skrivelse kommer dock förvaltningen att 
vidta åtgärder som innefattar information till personal om gällande 
rutiner kring orosanmälan till socialtjänsten. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 
gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 maj 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 15 maj 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi tackar för svaret på vår skrivelse och vi välkomnar att 
förvaltningen vidtar åtgärder mot bakgrund av det som 
framfördes i skrivelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1228-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ukrainska barn 

 UTBF 2024/1228-1 Skrivelse från Jan Jönsson (L) angående 
ukrainska barn 
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§ 11 
Politiska ungdomsförbunds deltagande på skolor  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/1229 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har mottagit en skrivelse från Liberalerna 
angående de politiska ungdomsförbundens deltagande på skolor. 
Liberalerna menar att en levande demokrati kräver att medborgarna 
är aktiva och engagerade i samhällsfrågor. Vidare lyfter Liberalerna 
fram att politiska ungdomsförbund önskar tillgång till stadens 
skolor för debatter och bokbord med mera. 
  
Utbildningsförvaltningen anser att skolan har ett viktigt 
demokratiskt uppdrag, vilket regleras såväl i skollagen som i 
läroplaner och ämnes- och kursplaner. Att ha partier på besök är ett 
bra sätt att visa hur demokratin och politiken fungerar. 
Förvaltningen har även tagit fram ett stödmaterial utifrån den nya 
skollagstiftningen på området. Det är viktigt att betona att skolan 
inte är en allmän plats och att det är rektorn som med stöd av 
skollagen beslutar om skolans inre organisation och om politiska 
partier ska bjudas in för att medverka i utbildningen. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan med 
grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 maj 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 15 maj 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Emilia Bjuggren med flera (S), Tina Kratz med flera (V) och Aida 
Badeli (MP) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Precis som Jan Jönsson (L), och säkert de flesta andra 
representanter från alla våra politiska partier, ser vi med oro 
på skolans allt större slutenhet mot de politiska 
ungdomsförbunden. Som Jan också skriver kräver en levande 
demokrati att medborgarna är aktiva och engagerade i 
samhällsfrågor. Ett sådant engagemang måste börja redan i 
skolan. 
  
Som lagstiftningen är skriven idag ligger ansvaret helt på 
rektorerna att bedöma om, hur och när de politiska 
ungdomsförbunden får möjlighet att besöka skolan. När lagen 
senast skrevs om var det för att tydliggöra vem som beslutar 
om vad. Men följden har blivit att ungdomsförbunden i bästa 
fall bjuds in till att bli en del av undervisningen, till exempel 
inför ett val, medan de i många fall inte blir insläppta alls. 
Skolorna missar då fördelarna av att komplettera den 
traditionella undervisningen med att skapa naturliga möten 
mellan eleverna och politiken. Ungdomsförbundens närvaro 
bör ses som en del i skolornas demokratiska ansvar. 
  
Som huvudman kan vi inte styra rektorernas val i dessa 
frågor. Men vi kan ändå tydliggöra vilken riktning vi önskar 
att de tar genom övergripande policys och stödmaterial som 
förklarar vikten av att ha en mer öppensinnad syn på de 
politiska ungdomsförbunden. Vi kan också verka för att våra 
kollegor på nationell nivå återigen ser över lagstiftningen på 
området. 
  

Jan Jönsson (L), Erik Jonsson (M) och Claes Nyberg (C) anmäler 
ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Som förvaltningen påpekar är detta ytterst en fråga för rektor 
att besluta om. Vi vill i det här sammanhanget påpeka vikten 
av att huvudmannen stöttar rektorerna med säkerheten, då de 
rektorer vi pratar med huvudsakligen anger säkerhetsaspekter 
som problem. Säkerhetsfrågorna måste dock kunna hanteras, 
de får inte bli hinder för demokratin, att skolorna av 
säkerhetsskäl inte bjuder in ungdomsförbunden. 
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Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det särskilda uttalandet från Jan Jönsson (L), Erik 
Jonsson (M) och Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1229-2 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse från Liberalerna om politiska ungdomsförbunds 
deltagande på skolor 

 UTBF 2024/1229-1 Skrivelse från Liberalerna om politiska 
ungdomsförbunds deltagande på skolor 
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§ 13 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelse för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelse till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

 Skrivelse från Liberalerna (L) om särskilt stöd på gymnasiet. 
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